
Nordin palaute Fingridin kantaverkon kehittämissuunnitelman luonnokseen  
 
Nordi kiittää mahdollisuudesta kommentoida kantaverkon kehittämissuunnitelmaa vuosille 2024-
2033.  
 
Kiitos, että työstätte jälleen kehittämissuunnitelmaa ja kuuntelette sidosryhmiä sen työstössä, 
arvostamme tätä. Investoinnit kantaverkkoon vahvistavat kuvaa Suomesta hyvänä uusiutuvan 
energian investointikohteena ja läpinäkyvä prosessi herättää arvostusta kansainvälisestikin. 
 
On hyvä, että aurinkovoiman tuulivoimaa nopeampi luvitusprosessi on tunnistettu ja luonnoksessa 
on nostettu esimerkki länsirannikon verkon tilanteesta. Toivomme, että myös muille alueille 
tunnistetaan potentiaaliseksi alle 200 MW aurinkovoimaprojektien nopea kehitys ja että siihen 
varaudutaan, jottei verkkoliityntä nousisi pullonkaulaksi aurinkovoimahankkeissa.   
 
Itä-Suomen kehittämissuunnitelmien vähäisyys luonnoksessa huolettaa, etenkin, koska Itä-Suomeen 
kohdistuvat suunnitelmat painottuvat valtatie 5:n länsipuolelle. Työ tuulivoiman ja puolustusvoimien 
tarpeiden yhteensovittamiseksi on aloitettu ja etenkin eteläisessä Itä-Suomessa on myös paljon 
potentiaalia aurinkovoimahankkeille. Fingridin suunnitelmia luetaan tarkasti ja niihin viitataan usein. 
Tämän vuoksi olisi tärkeää, että kehityssuunnitelmassa tuotaisiin yksiselitteisesti esille, että Fingrid 
on valmis panostamaan Itä-Suomen verkon kehittämiseen, eikä siitä muodostu pullonkaulaa uusille 
tuotantohankkeille. Tällaisenaan kehittämissuunnitelmasta jää osin sellainen kuva, että muita 
haasteita ei kannata ratkoa, koska alueella ei kuitenkaan ole verkkoliityntämahdollisuuksia.  
 
Kunnioittaen, 
 
Piia Heikkinen 
Toimitusjohtaja 
 


